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گروه خبر // با حضور مهندس مهدی دوستی استاندار هرمزگان و حجت الاسلام و المسلمین دکتر 
محمد عبادي زاده نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان جلسه هیئت امنای حساب 100 امام برگزار 

شد.
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ استاندار هرمزگان در این جلسه با تاکید بر تلاش حداکثری همه دستگاه ها برای 
رفع مشکل مسکن محرومان در سطح استان اظهار داشت: یکی از برنامه های اصلی و مهم دولت مسئله تولید و 

تامین مسکن به خصوص برای اقشار محروم و کمتر برخوردار است. 

وی افزود: فقر در نقاط مختلف اســتان وجود دارد و منحصر به یک یا دو منطقه و شهرستان نیست از این رو 
طبقه بندی فقر مهم بوده و بر همین مبنا اطلس فقر استان تهیه شده است.    مهندس دوستی گفت: تا پیش از این 
متاسفانه تقسیم بندی درستی در خصوص فقر استان وجود نداشت اما باید توجه داشت الان در چهل و سومین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی این انقلاب در اوج پختگی و بلوغ خود قرار دارد و نباید بر اساس احساسات 

در خصوص فقر و رفع آن تصمیم گیری کرد. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست هرمزگان عنوان کرد

محدوده حفاظتی محیط بانان 
هرمزگان پنج برابر

 میانگین کشور

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبرداد 

برگزاری مزایده 145 
 نمونه اموال موجود 

در انبارهای اموال تملیکی
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پیش بینی بازار مسکن در ۱۴۰۱؛  
 توافق، حباب قیمت مسکن 

را می ترکاند !

 » قوچی « ، روستایی در هرمزگان 
که مسجد و حسینیه ندارد

 رشد صد برابری بستری کودکان 
به دلیل امُیکرون 

ادامه در همین صفحه

معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد
سند توسعه صادرات هرمزگان 

تدوین شود 

گروه خبر //  همکاران محترم ؛بار دیگر 
بزرگ،  امتحانی  از  عزیز  کارکنان  شما 
سرفراز بیرون آمده و افتخاری ارزشمند 

برای فولاد هرمزگان را رقم زدید.
  حرکت در مســیر تعالی ســازمانی یک 
ضرورت اجتناب ناپذیر اســت وکســب 
امتیــاز لازم در ارزیابــی های ســازمان 
 مدیریت صنعتی و  دریافت تندیس بلورین 
جایزه تعالی ســازمانی،  نشــان از اراده و 
 حرکتی واحد در همه زمینه های سازمانی 

به ســوی درجات عالی پیشرفت و ترقی 
دارد .

   حرکتــی که بــا یادگیری ، نــوآوری و 
برنامه ریزی در جهت بهبود مســتمر،  به 
فرمایــش مولای متقیان علــی )ع( جامه 
عمل می پوشاند که می فرمایند : ))کسی که 
امروزش مانند دیروز باشد، براستی زیانکار 
اســت((  اطمینان دارم فــولاد هرمزگان 
همچنان  مسیر تعالی را با ارتقای جایگاه 
ســرمایه های انسانی،  توسعه صادرات به 

بازارهای جهانی، افزایش فروش با تمرکز 
بر محصــولات ویژه، ارتقــای بهره وری 
منابع، مدیریت هزینه ها و بهای تمام شــده 
و افزایش رضایت مشتریان طی خواهد کرد 
تا سود آوری پایدار و سرآمدی در صنعت 
فولاد یکی از موهبت های این طی طریق 
باشد و بدیهی اســت همه این ها در سایه 
همت و همدلی و تلاش شما عزیزان به ثمر 
خواهد نشست.کســب این تندیس بر شما 
سپاسگزارم . عطاالله معروفخانی مبارک از تلاشتان در مسیر تعالی سازمانی 

پیام تبریک مدیرعامل فولاد هرمزگان پس از کسب تندیس بلورین

استاندارهرمزگان تاکید کرد 

توجه به اطلس فقر استان 
در حل مشکل مسکن محرومان

یکی از برنامه های اصلی و مهم دولت مسئله تولید و تامین مسکن به خصوص برای اقشار محروم و کمتر برخوردار است

ادامه از تیتر یک //
  وی تصریح کرد: آنچه مورد تاکید است رفع 
محرومیت و فقر و ساخت مسکن محرومان 
بر اساس شاخص ها و توجه به اطلس فقر 
اســتان اســت، از این رو باید افراد تحت 
پوشش کمیته امداد و بهزیستی و افراد ناتوان 

و کمتربرخوردار شناسایی شده و مشکلات 
را حل کنیم. استاندار هرمزگان گفت: باید 
به دنبال حل اساسی مشکل باشیم و منطقه 
بــه منطقه افراد را شناســایی و به صورت 
یکجا مشکلات افراد شناسایی شده و تحت 
پوشش را حل کرد که مردم احساس کنند 

کار انجام شده است.
   وی ادامــه داد: برای این کار نباید منتظر 
ثبت نام افراد ماند و گروهی از کارشناسان 
امر شناسایی مناطق نیازمند را انجام دهند 
و ســپس برای انجام کار برنامه ریزی شود. 
مهدی دوســتی گفت: دستگاه های مرتبط 
با رفــع فقر و محرومیت زدایی مانند کمیته 
امداد، ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام، 

بنیاد مســتضعفان و بهزیستی نیز باید پای 
کار باشــند و در ایــن زمینــه کمک کنند 
مشکل مسکن محرومان مرتفع شود. گفتنی 
است حســاب 100 امام در سال 1358 و 
به دستور رهبر کبیر انقلاب و با هدف تهیه 
مسکن برای اقشار ضعیف جامعه با جذب 
اعتبار از ســوی خیرین و جلب مشارکت 

مردم افتتاح شد. 

استاندارهرمزگان تاکید کرد 

توجه به اطلس فقر استان 
در حل مشکل مسکن محرومان

  

گروه خبر // کامرانی از برگزاری جشــنواره ملی » شعر 
صحیفه « با حضور شــعرای آیینی کشور به میزبانی 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس خبر داد.
   به گــزارش خبرنگار دریا ، » احســان کامرانی « اظهار 
 کرد: جشــنواره ملی صحیفه از ســری برنامــه های کنگره 
بین المللی امام سجاد)ع( 17 اسفند ماه جاری مصادف با پنجم 
شعبان همزمان با ســالروز ولادت امام زین العابدین)ع( در 
بندرعباس برگزار می شود.وی افزود: دانشگاه آزاد اسلامی از 
امسال و به طور مستمر همه ساله برنامه ای را به میزبانی استان 
هرمزگان و با هدف ترویج معارف صحیفه سجادیه برگزار خواهد 
کرد که این برنامه امسال در قالب جشنواره شعر پیش بینی شده 
است. رئیس دانشــگاه آزاد اسلامی استان هرمزگان، آخرین 
مهلت ارسال آثار به این جشنواره را 10 اسفند ماه جاری اعلام 
 و عنوان کرد: این جشنواره در چهار بخش » دانش آموزی «، 

» دانشــجویی «، » اســاتید و فرهنگیــان « و آزاد و در 
 قالب شــعری گوناگــون برگــزار خواهد شــد.کامرانی 
 گفــت: علاقه منــدان برای شــرکت در این جشــنواره 
می توانند آثار خود را تا تاریخ اعلام شــده از طریق لینک 
و   18/https://bandarabbas.iau.ir/fa/form
یا آدرس دبیرخانه جشنواره به نشانی : بندرعباس دانشگاه آزاد 
اسلامی معاونت فرهنگی و دانشجویی ارسال کنند.وی افزود: 
افراد علاقه مند برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند با تلفن 
های معاونت فرهنگی دانشجویی دانشگاه آزاد بندرعباس 
بــه شــماره 07۶33۶70۲۴1 و 0۹33038۶3۴3تماس 
حاصل نمایند.  کامرانی خاطرنشــان کرد: جشنواره ملی 
شعر صحیفه به همت دانشــگاه آزاد اسلامی و با همکاری 
موسسه فرهنگی و هنری امامت و مهدویت، موسسه فرهنگی 
اندیشه های اسلامی سجادیه و ستاد هماهنگی کانون های 

فرهنگی هنری مساجد استان هرمزگان برگزار می شود.وی 
 گفت: با توجه به اینکــه در طول 11 دوره برگزاری کنگره 
بین المللی امام سجاد)ع(، مراکز علمی و دانشگاهی به ویژه 
دانشگاه آزاد اســلامی میزبان برنامه های متعدد از جمله 
نشست های علمی این رخداد مهم فرهنگی معنوی بوده اند، 
برگزاری جشنواره ملی شعر صحیفه به این دانشگاه واگذار 
شد. گفتنی اســت؛ کنگره بین المللی امام سجاد )ع( از 11 
سال پیش همه ســاله به همت ستاد هماهنگی کانون های 
فرهنگی هنری مســاجد هرمزگان و با همکاری ادارات و 
نهادهای استان و ستاد هماهنگی کانون های مساجد کشور، 
مجمع جهانی اهل بیت. ســازمان فرهنــگ و ارتباطات و 
 جامعه المصطفی از 1۲ تا ۲5 محرم همزمان سالروز شهادت 
ســید الساجدین امام ســجاد )ع( و با حضور اندیشمندان 

مسلمان و سایر ادیان برگزار می شود.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی هرمزگان خبر داد 

برگزاری جشنواره ملی شعر صحیفه در دانشگاه آزاد واحد بندرعباس 

کادر درمان خسته از امُیکرون
صفحه 2را بخوانید

گروه خبر // نماینده ولی فقیه در هرمزگان از تشکیل 
قرارگاه تبیین در این استان با دبیری سازمان بسیج 

طلاب سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان خبر داد. 
    حجت الاسلام محمد عبادی زاده نماینده ولی فقیه در 
هرمزگان در گفت وگویی رسانه ای اظهار کرد: رهبر معظم 

انقلاب اسلامی فرمودند که امروز باید حالت تهاجمی به 
خودمان بگیریم و این در تمامی حوزه ها شامل می شود. 
وی افزود: این فرمایش رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
عرصه های اقتصادی، امنیتی، فرهنگی و همین طور در 
حوزه جهاد تبیین را شــامل می شود که باید از حالت 

تدافعی به حالت تهاجمی در بیاییم.امام جمعه بندرعباس 
با بیان این که نباید صرفا شناسایی و دفاع از مسائل را 
در پاسخ به شبهات دنبال کنیم، خاطرنشان کرد: پاسخ به 
القائات یک سو و گرفتن رفتار تهاجمی از سوی دیگر 
در حوزه جهاد تبیین امری ضروری است و لازم است 

که جوانان به میدان بیایند.
  به گزارش  فارس  ، حجت الاســلام دکتر عبادی زاده 
همچنین گفت: اولین جلسه قرارگاه جهاد تبیین تشکیل و 
دبیری آن نیز بر عهده سازمان بسیج طلاب قرار گرفت.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

قرارگاه تبیین در هرمزگان ایجاد شد 

صفحه 4 را بخوانیدآگهی استخدام 
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گروه خبر // بر اساس ارزیابی 
های انجام شده و اعلام گزارش 

آن از سوی مدیرعامل شرکت 
فاضــلاب  و  آب  مهندســی 

موفق  هرمزگان  آبفای  کشور، 
در  رتبه  بالاترین  کســب  به 
خانه  تصفیه  عملکرد  ارزیابی 

آب بندرعباس شد.
   به گــزارش خبرنــگار دریا، 
تشــریح  در  قصمــی  امیــن 
ایــن رتبه در   جزئیات کســب 
ارزیابی های شرکت مهندسی آب 
و فاضلاب کشور افزود: بر اساس 
ارزیابی به عمل آمده بر اســاس 
شــاخص های عملکرد معتبر و 
اســتاندارد، دو تصفیه خانه آب 
شماره یک و دو بندرعباس موفق 
به کسب رتبه عالی از سوی ناظران 
آبفای کشور شــدند.به گفته وی، 
ارزیابی های اعلام شده بر اساس 

معیارهای تعریف شــده کشوری 
صورت گرفته که بر اســاس آن 
آبفای هرمزگان به دلیل نحوه بهره 
برداری از بخــش های مختلف 
دانش  از  اســتفاده  خانه،   تصفیه 
روز پرسنل تصفیه خانه با حضور 
پایبندی  آموزشی،  در دوره های 
و بکارگیری دســتورالعمل های 
ابلاغــی و... موفــق به کســب 
گواهــی نامه عملکرد بــا رتبه 
عالی شــد. مدیرعامــل آب و 
فاضلاب هرمــزگان با بیان اینکه 
تصفیه خانه بندرعباس از ســال 
۶۴ وارد مدار بهره برداری شــده 
اســت، افزود: با توجــه به تغییر 
 اســتانداردها و و عملکردهــای 

افزایش  برای  تر  ســخت گیرانه 
کیفیــت تصفیه خانه هــا، آبفای 
هرمزگان نیز بر اساس پارامترهای 
تعیین شده گام هایی در این زمینه 
برداشت که خوشبختانه این قدم ها 
موثر واقع شد و موفق به کسب این 

رتبه شدیم. 
  قصمی همچنین به بازســازی 
تصفیــه خانه آب اشــاره کرد و 
گفت: برای بهبود عملکرد تصفیه 
آب و همچنین ارتقای کیفیت آن 
بازسازی تصفیه خانه نیز به عنوان 
یک اقدام تاثیرگذار به ســرانجام 
رسید که خوشــبختانه توانستیم 
کیفیــت آب تصفیه شــده را با 

بازسازی آن ارتقا دهیم.

رتبه عالی ارزیابی عملکرد شرکت های آب و فاضلاب کشور به هرمزگان رسید 



رشد صد برابری بستری کودکان به دلیل امُیکرون 
  گروه خبر // ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان از 
صدبرابر شدن نسبت بســتری مثبت قطعی کرونا در بهمن ماه به 
نســبت دی ماه در کودکان زیر دوازده سال خبر داد.به گزارش 
خبرنــگار دریا ؛ دکتر فاطمه نوروزیــان در این خصوص گفت:  
نسبت بســتری مثبت در بهمن به نســبت دیماه که در وضعیت 
پایداری قرار داشتیم در کودکان این رده سنی ، صد برابر افزایش 
یافته است و اگر بخواهیم  این نسبت را با اوج پیک که در مرداد 
ماه و با ســوش دلتا بود مقایســه کنیم ،نسبت بستری قطعی در 
کودکان باز هم  ۴۴ درصد افزایش یافته اســت. دکتر نوروزیان 
با بیان اینکه ، این آمار موید این اســت که امُیکرون نســبت به 
سوشــهای دیگر ، کودکان به ویژه زیر دوازده ســال را بســیار 
بیشــتر  درگیر کرده اســت گفت:  اما در مجموع همچنان میزان 
ابتلای بزرگســالان به کرونا بیشــتر از کودکان است. سخنگوی 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان بر انجام واکسیناسیون به عنوان 
یــک عامل مهم برای پیشــگیری از ابتلا به ســویه جدید و یا 
 ایجاد علائم شــدید در صورت ابتلا به امُیکرون تأکید می کند و 
می گوید: در مقطع کنونی نسبت بستری به ابتلا در کودکان بسیار 
بیشــتر از بزرگسالان است و این نشــان می دهد که واکسن در 
بزرگسالان چقدر اثر گذار بوده اســت.نوروزیان افزود: به هیچ 
عنوان تزریق واکسن شش سالگی )ســه گانه( با واکسیناسیون 
کرونا تداخل ندارد و فقط در خصوص واکسن پاستور بهتر است 
ســه ماه از واکسن سه گانه گذشته باشد اما در خصوص واکسن 
سینوفارم هیچ تداخلی با واکسن شش سالگی نیست و حتی در 
یک روز هم می توان تزریق این دو واکسن را انجام داد اما چون 
واکسن سه گانه ممکن است تب شدید ایجاد کند توصیه می گردد 
در نهایت با فاصله یک هفته ای واکسن کرونا تزریق شود. تاکید 
میگردد ، بهتر است واکسن پاستور همزمان با واکسن کزار تزریق 
نشود و لازم است بین این دو واکسن سه ماه فاصله بیفتد و اینکه 
اگر کودک و یا حتی فرد بزرگســالی به هر دلیل واکســن کزاز 
تزریق کرده باشد، می تواند بدون نگرانی به جای واکسن پاستور 

از واکسن سینوفارم استفاده کند .

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست کشور :    
فقط یک محیط بان زندانی داریم

  گروه خبر //  فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت کشور 
گفت:در ســال های اخیر چهار محیط بــان بخاطر درگیری با 
متخلفان محیط زیســتی که منجر به فوت آنان شــد به قصاص 
محکــوم شــدند که در حــال حاضر فقط یک  محیــط بان در 
کرمانشــاه زندانی اســت. سرهنگ جمشــید محبت خانی در 
 حاشیه مراســم تحویل 30دستگاه موتورســیکلت عملیاتی به 
محیط زیســت هرمزگان افزود: در این مدت برای ۲محیط بان 
از اولیــای دم رضایت گرفته شــد و یک محیــط بان دیگر در 
کرمان قصاص شــد و رایزنی های حقوقی همراه با تلاش برای 
گرفتن رضایت خانواده مقتول کرمانشــاهی و رهایی محیط بان 
این شــهر از مجازات قصاص ادامه دارد.وی در پاسخ به پرسش 
دیگــر ایرنا درباره چگونگی ارزیابی عملکرد محیط بانان اظهار 
کرد: عملکــرد محیط بانــان در مرکز پایش یــگان  حفاظت 
 محیط زیســت کشور رصد می شــود و بر اساس شاخص های 
تعریف شــده به آنان امتیاز داده می شود.سرهنگ محبت خانی 
یادآور شــد:یگان حفاظت محیط زیســت هرمزگان در آخرین 
ارزیابی هــا از 100امتیاز، نمره 7۲گرفته که درجه خیلی خوب 

محسوب می شود.

خبر

خبری

پنجشنبه 5 اسفند 1400
22 رجب 1443
سال بیست و یکم شماره 3830

    
سرمقاله

  بهداشــت ودرمان هرمزگان کــه در قبل از کرونا با اســتانداردها 
فاصلــه های معناداری در کمبودهای جمعیتی و تجهیزاتی داشــت، در 
دوسال اخیر با چالش های فراوانی مواجه بوده و در سویه امُیکرون، کادر 
بهداشت ودرمان نیز خودشان بیشتر درگیر این بیماری شده و از آن طرف 
بی تفاوتی بســیاری از اقشار نسبت به برگزاری مراسمات و تجمعات و 
حضور در اماکن شلوغ و دورهمی ها و... باعث شده است، فشار بیشتری 
بر کادر بهداشــت ودرمان وارد آید و نیاز اســت دستگاه های نظارتی و 
قضایی تدابیری لازم را در این حوزه بیندیشند.متاسفانه همچنان مراسمات 
عروسی، جشن تولدها، دورهمی ها و... بدون رعایت دستورالعمل های 
بهداشــتی برگزار شده و قلیان ها بین جمعیت، کرونا را منتقل می کنند و 
هیچگونه نظارتی هم وجود ندارد و همین وضعیت باعث شده است روز 
به روز بر تعداد مبتلایان و فوتی ها افزوده شود. در همین راستا ضرورت 
دارد ستاد ملی و استانی کرونا تصمیمات مناسبی را اتخاذ نمایند و مانند 
زمان افزایش بیماری کرونا در گذشته، برگزاری اینگونه مراسمات ممنوع 
شده وبا برگزارکنندگان این مراسمات برخورد قضایی قاطعی صورت گیرد 
و همچنین مراکز تجمع تعطیل شوند و بنظر می رسد حداقل دو تا سه هفته 
اینگونه شود تا شاید رنگ قرمز شهرهای امُیکرونی به نارنجی و آبی تبدیل 
شود. از آن طرف دستگاه های اجرایی و نظارتی و قضایی و... نیز در گام 
نخست به کارکنان شان اعلام کنند از شرکت و یا برگزاری هرگونه مراسم 
و تجمعی خودداری کنند ودهیاران و شــوراها و بخشداران و فرمانداران 
نیز نظارت های لازم را داشــته باشند و حداقل در دو تا سه هفته آینده 
میزان نظارت ها تشدید شود. نباید کادر درمان تاوان سهل انگاری افراد 
 واقشاری را بدهند که نسبت به توجه و رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
بی تفاوت هســتند و حتی دهن کجی نموده و بدون ماســک و رعایت 
دستورالعمل ها در اماکن مختلف حضور می یابند و بیمار می شوند و با 
حضورشان در مراکز درمانی، تجمع هایی نیز در این مراکز صورت گرفته 
و میزان انتقال بیماری ها افزایش یافته و تشدید شده و در نتیجه تقاضای 
درمانی افزایش یافته و بدلیل عدم تناسب امکانات و نیروی انسانی با نیازهای 
درمانی، نارضایتی هایی نیز ایجاد شده و به همین دلیل نیاز است از یک 
 طرف کمبودهای تجهیزاتی و نیروی انسانی برطرف شده و همچنین میزان 
رعایت ها توسط اقشــار مختلف افزایش یابد تا بتوانیم بر این بیماری 
فائق آییم. بیش از دوســال قبل اعلام شد که 1۶00پرستار در استان با 
اســتانداردها فاصله داریم و سال گذشــته نیز دولت سابق وعده نمود 
۶00پرســتار را در  هرمزگان اســتخدام کند که این وعده محقق نشد و 
 فشار شــیفت ها بر پرســتاران فعال افزایش چندبرابری یافت.  انتظار 
 می رود دولت سیزدهم برای کمبود تخت های بیمارستانی، پزشک و پرستار، 
تجهیزات درمانی و.... نسخه شفابخشی بپیچد تا مردم تاوان این کمبودها 
را بیش از پیش ندهند. از آن طرف هم مردم بایســتی نسبت به رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی توجه بیشتری داشته باشند. همچنین بر ورود 
مســافران به استان نیز  نظارت های لازم وجود داشته و ممنوعیت هایی 
اجرایی شود تا فشار کمتری بر سیستم بهداشت ودرمان استان وارد آید. 
متاسفانه مسافران هم کمترین توجه به رعایت دستورالعمل های بهداشتی 

دارند و مسئولان استان نیز تدابیر لازم را در این حوزه بیندیشند.
   علی زارعی

کادر درمان خسته از امُیکرون

 در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش
 اطراف محل را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

از  // رئیس کل دادگســتری هرمزگان  گروه خبر 
برگزاری مزایده فوق العاده فروش 1۴۵ پارت اموال 
موجود در انبار های اموال تملیکی این اســتان به 

ارزش پایه 1۳۲ میلیارد تومان خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان اعلام کرد: با توجه به تأکیدات ریاســت محترم 
قوه قضاییه مبنی بر لزوم توجه ویژه به صیانت از بیت المال 
و تعیین تکلیف فوری امــوال موجود در انبار های اموال 
تملیکی، مزایده فوق العاده شماره 5۶1 جهت فروش 1۴5 

پارت اموال موجود در انبار های اموال تملیکی اســتان، 
شامل مواد شــیمیایی، ماشین آلات راهسازی، تجهیزات 
صنعتی، لوازم و کالاهای الکترونیک، گچ و سایر کالاهای 
عمومی به ارزش پایه 13۲ میلیارد تومان، برگزار می شود. 
مجتبی قهرمانــی در ادامه افزود: این مزایده تحت نظارت 
دســتگاه قضایی برگزار خواهد شد و تمامی مراحل آن 
 طبق موازین قانونی و بر اســاس نظر کارشناسان خواهد 

بود.
    وی با اشــاره به اینکه مزایده فوق العاده شماره 5۶1 

اموال تملیکی استان هرمزگان از روز یک شنبه 1 اسفندماه 
لغایت شنبه 7 اسفند 1۴00 برگزار می شود، تصریح کرد: 
دریافــت جزئیات این مزایده بــرای متقاضیان از طریق 

مشاهده متن فراخوان امکان پذیر است.
   گفتنی اســت؛ با توجه به آمار عملکرد سازمان اموال 
تملیکی در خصوص تعیین تکلیــف اموال بیت المال از 
ابتدای امسال، استان هرمزگان در جمع بندی شاخص های 
هجــده گانه عملکــردی در حوزه های امــوال منقول و 

غیرمنقول در سطح کشور، رتبه اول را کسب نموده است.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبرداد 

برگزاری مزایده 145 نمونه اموال موجود در انبارهای اموال تملیکی

پشت پرده سیاست 

معلم تورات یا جاسوس موساد؟   
یک خاخام اســرائیلی با حضور در ایران و تردد آزادانه به اماکن مختلف و انتشــار 
تصاویرش در فضای مجازی، این سؤال را به وجود آورده ؛ او چطور توانسته است به 
ایران سفر کند . طی روزهای اخیر، سفر یک خاخام صهیونیست به ایران و حضورش 
در اماکن مختلف فرهنگی و مذهبی، حواشی زیادی ایجاد کرده است. عمده این حواشی 
حول  و حوش دو سؤال مهم می گردد؛ اول، این خاخام صهیونیست چطور و با هماهنگی 
چه  کســی به ایران آمده است و دوم، چه اهدافی از این سفر داشته است؟ حضوری که 
همایون ســامه  یح نجف آبادی به  عنوان نماینده کلیمیان در مجلس شورای اسلامی و 
رئیس انجمن کلیمیان، از آن ابراز بی اطلاعی کرده و به تسنیم گفته است: » به  رغم این 
که این شخص وارد ایران شده و از چند مکان مذهبی کلیمیان هم بازدید کرده است، اما 
بنده درباره آن و این  که چه  کســی وی را به ایران دعوت کرده است ، اطلاعی ندارم و 
این حضور از نظر ما مردود است.« او هر گونه ارتباط این سفر با جامعه کلیمیان ایران 
را رد می کنــد و می گوید: »هیچ مذاکره و مراوده ای از طرف رهبران و مقامات جامعه 
کلیمی در ایران با هرتزوگ صورت نگرفته است.« »یعقوب یسرائیل هرتزوگ«  ۴۴ساله 
یک خاخام یهودی با اصالت آمریکایی است که از 1۲ سالگی به  همراه خانواده اش به 
سرزمین های اشغالی مهاجرت کرده است. هرتزوگ که خود را یک رابی )معلم تورات( 
معرفی می کند، در کنار فعالیت های دینی خود به تجارت در زمینه صادرات بذر گیاهانی 
نظیر گوجه  فرنگی، فلفل و... از اسرائیل به برخی کشورهای عربی نیز مشغول است و 
عمده شهرت خود را به  دلیل فعالیت هایش در عربستان به دست آورده است. خاخام 
هرتزوگ، یک یهودی ارتدوکس است که بنا بر گفته کانال7 اسرائیل، از تابعیت مضاعف 
آمریکایی نیز برخوردار است و در سفر به عربستان از گذرنامه آمریکایی خودش استفاده 
می کند. به  نوشته وال اســتریت ژورنال، سفر یعقوب هرتزوگ به ریاض طی ماه های 
گذشته و صدور مجوز کار، افتتاح مدرسه و کمک به جامعه یهودی با افتتاح یک کنیسه 
در عربستان با توافق محمد بن سلمان موجب تعجب بسیاری شده است. حالا انتشار 
تصاویر حضور این خاخام اســرائیلی در ایران و حضور در شهرها و اماکن مختلف 
که عمدتاً توسط خود او در صفحه توئیترش منتشر شده، حواشی زیادی را به وجود 
آورده اســت.طبق آن چه هرتزوگ از حضور خود در ایران منتشر کرده، او علاوه بر 
تهران، به شهر همدان نیز سفر داشته و بر سر مزار استر و مردخای حاضر شده است.او 
به بارگاه سید زید بن زین العابدین)ع( یکی از امامزاده های قدیمی و مشهور در بازار 
تهران )محله پاچنار( نیز رفته، از دیگر اماکنی که هرتزوگ به آن جا مراجعه کرده ، 
بیمارستان دکتر سپیر است.بیمارستان دکتر سپیر یکی از بیمارستان های قدیمی تهران 
در محله سیروس است که به یهودیان تعلق دارد. حال سؤال اصلی این است؛ چنین 
فردی که در یکی از هتل های اصلی تهران نیز اقامت داشــته، چطور و با هماهنگی 
چه  کســی به ایران آمده است؟البته  گفته می شود وی دارای گذرنامه آمریکایی نیز 
هست و ممکن است با این گذرنامه وارد کشور شده باشد.به گزارش تسنیم، جمهوری 
اســلامی ایران بلافاصله پس از پیروزی انقلاب روابط با رژیم صهیونیستی را قطع 
 کرد و رژیم صهیونیستی به  عنوان رژیم اشغالگر قدس و سرزمین فلسطین به  عنوان 
مهم ترین دشمن ایران و جهان اسلام در سیاست  های اصلی جمهوری اسلامی تعریف 
شده است. طبق مصوبه مجلس شورای اسلامی، ورود کلیه اشخاص حقیقی یا حقوقی 
که تابعیت رژیم صهیونیســتی را دارند، به جمهوری اسلامی ایران ممنوع است و در 

صورت ورود، به حبس تعزیری درجه5  و اخراج از کشور محکوم می شوند.

عزل فرماندار بد زبان رفسنجان
در پی بــی احترامی سرپرســت فرمانداری رفســنجان به یکی از خبرنــگاران، به 
دستور وزیر کشــور، پورمحمدی از سمت خود برکنار شــد. سخنگوی دولت گفت: 
دوران بدزبانی با خبرنگاران گذشــته اســت .  تنها به فاصله چند ســاعت از انتشار 
ویدئوی توهین آمیز سرپرســت فرمانداری رفســنجان، حکم برکناری او صادر شد. 
علی اکبر پور محمدی، روز دوشــنبه در پاســخ به سوال یک خبرنگار محلی مبنی بر 
غیر قانونی بودن خط انتقال آب برآشــفت و به او توهین کرد. به گزارش خراسان، در 
 دومین  نشست علی اکبر پور محمدی، سرپرست  فرمانداری  رفسنجان با خبرنگاران 
پایگاه هــای خبری که با موضوع ارائه برنامه های آینده  فرماندار جدید شهرســتان 
برگزار شــد؛ خبرنگار بومی  پایگاه خبری روراستی در خصوص انتقال آب به اراضی 
 کشــاورزی سوالی کرد البته با پیوســت این کلام که »آیا چون شتر برای شما قربانی 
کرده اند، مجوز دارند که از بســتر رودخانه لوله کشی شود ؟« که پورمحمدی در ادامه 
سماجت خبرنگار می گوید :» یک بار دیگر بگویی توی دهنت می زنم! «  این رفتار 
موهن و تهدید آمیز، با واکنش  های متعددی مواجه شد و علاوه بر کاربران فضای مجازی، 
اولین مسئولی که عکس العمل نشان داد، مدیر کل مطبوعات و خبرگزاری  های داخلی 
بود؛ ایمان شمسایی ضمن انتشار یک استوری در اینستاگرامش با اعلام این که موضوع 
را پیگیری خواهد کرد، نوشت: » تو دهان خبرنگار می زنید؟ قرار بود مردم ولی نعمت 
مسئولان باشند، خبرنگار هم صدای مردم است. گوش و چشم مردم.« به گزارش مرکز 
اطلاع رسانی وزارت کشور؛ در پی رفتار نامناسب سرپرست فرمانداری رفسنجان با یکی 
از خبرنگاران، احمد وحیدی وزیر کشور در تماس تلفنی با استاندار کرمان، دستور عزل 
علی اکبر پورمحمدی را صادر کرد. گفتمان دولت مردمی و عدالت محور دکتر سید ابراهیم 
رئیسی ایجاب می کند که مدیران آن ضمن داشتن روحیه مردمی و جهادی، در خصوص 
تعامل و تکریم آحاد افراد جامعه اهتمام داشته باشند. بهادری جهرمی،سخنگوی دولت نیز 
در واکنش  به توهین فرماندار رفسنجان در توئیتی نوشت: دوران  بد زبانی با خبرنگاران  
گذشته است. دولت مردمی، پاســخ گو و حفظ کرامت خبرنگاران از سوی دولتمردان 
ضروری است.عبدا...گنجی مدیر مسئول روزنامه همشهری در توئیتی نوشت: به عنوان 
یک روزنامه نگار از این اقدام، اقتدار و بی ملاحظه گی وزیر محترم سپاس گزارم. عباس 
عبدی فعال اصلاح طلب نیز در توئیتی نوشت:  عزل آقای فرماندار به سود شهر و دولت 
و مــردم و حتی خودش بود،باید حمایت کرد. ولی عامل این عزل فضای مجازی بود. 
بستن و تضعیف این فضا حکومت را از نعمت نظارتی بزرگی محروم می کند. چون در 
غیاب آن، چشــم باز کنید مافیایی از مدیران دندان  شکن، مدیریت  ها را به تیول خود 
درآورده اند. درمقابل؛ دانیال معمار روزنامه نگار نیز در توئیتی نوشت:  لات  بازی عباس 
آخوندی برای آن خانم خبرنگار را در دولت قبل خاطرتان هست....بعدش چه شد؟ آب 
از آب تکان نخورد؛ حالا فرماندار رفسنجان به دلیل توهین به یک خبرنگار در کمتر از 
چند ساعت برکنار شد...مهم است به چه کسی رای می دهیم! همزمان عصر ایران نوشت: 
سرعت عمل وزیر کشور در عزل مقام توهین کننده، به اندازه اصل برکناری مهم و خرسند 
کننده بود. اگر همیشه با چنین سرعتی به گستاخی ها رسیدگی شود، امید به عدالت و 
کرامت در جامعه تقویت می شود. قصه عنابستانی و سیلی و سرباز یادتان هست که چقدر 
کش داده شد و کام ها را تلخ کرد؟!    اقدام احمد وحیدی، وزیر کشور در عزل مسئول 
مذکور واجد ســه ویژگی »صحت، سرعت و قاطعیت« بود و از این رو شایسته تشکر 
ویژه است. اگر این برکناری مثلًا 10 روز دیگر انجام می شد، حلاوت کنونی را نداشت.

نکته جالب توجه آن که طبق قوانین رژیم صهیونیستی، سفر به کشورهای متخاصم 
مانند ایران جرم اســت و افراد در صورت ارتکاب به آن، بازداشــت و مجازات 
خواهند شد اما شواهد و قرائن نشان می دهد هرتزوگ در این زمینه نگرانی خاصی 
ندارد.با توجه به فعالیت های مستمر او در عربستان سعودی ،آیا سفر وی به ایران 
حکایت از ماموریت امنیتی- سیاســی وی برای عادی   سازی روابط کشورها و 
جوامع مسلمان با رژیم صهیونیستی دارد؟ ضروری است نهادهای مسئول امنیتی و 

وزارت خارجه درباره این سفر پاسخ گو باشند.
سخنگوی دستگاه قضا : فایل صوتی سپاه قبلا رسیدگی و با خاطیان برخورد شده است

ذبیح  ا... خداییان ســخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره فایل منتشر 
شده از فرمانده کل سابق سپاه و در تشریح روند برخورد ها در این زمینه، گفت: 
این فایل صوتی جدید نیســت و سال ها پیش نیز مطرح شــده بود. مسئولان 
سپاه و دســتگاه های اطلاعاتی و نظارتی درون سپاه به این موضوع ورود کرده 
 بودند و برای شناســایی تعدادی از افرادی که در یکی از شرکت  های وابسته به 
بنیاد تعاون سوء استفاده  هایی کرده بودند در همان زمان اقدام شد. وی با بیان این 
که پیگیری  های جدی در این خصوص صورت گرفته بود و با کمک ســازمان 
قضایی نیرو های مسلح افراد خاطی دستگیر شدند، افزود: برخوردی که در این 
پرونده با افراد مذکور و مرتکبان جرایم صورت گرفت نسبت به سایر پرونده ها 
هم قاطع تر و هم شــدیدتر بود، به طوری که برخی از متهمانی که در این پرونده 
مطرح بودند در تمام دوران رســیدگی به پرونده بازداشت بودند و به تازگی هم 
این افراد به اشد مجازات محکوم شدند.خداییان با اشاره به افرادی که در پرونده 
مذکور محاکمه شده اند، اظهار کرد: یکی از افرادی که در همین فایل صوتی مطرح 
شده بود و سوء استفاده هایی داشته عیسی شریفی منش است، این شخص حدود 
چهار سال در دوران رسیدگی به پرونده در بازداشت بود و با قرار تامین آزاد نبود. 
ســخنگوی قوه قضاییه ادامه داد: حکمی که برای این شخص به اتهام مشارکت 
در کلاهبرداری باندی و پول شویی صادر شده ۲0 سال حبس تعزیری، رد مال 
و جزای نقدی اســت و تمام 500 میلیارد تومانی که این شــخص از آن شرکت 
برداشت کرده ،مسترد شده و معادل اموال هم به جزای نقدی محکوم شده است. 
خداییان گفت: محســن سجادی نیا یکی دیگر از افرادی است که در این پرونده 
به جرم سردســتگی و مشارکت در کلاهبرداری باندی و پول شویی به 30 سال 
حبس، رد مال و جزای نقدی محکوم شده است. همچنین محمود خاکپور به جرم 
مشارکت در کلاهبرداری به پنج سال و نیم حبس، جزای نقدی و رد مال محکوم 
شده و مسعود مهردادی دیگر متهم پرونده به جرم تحصیل مال از راه نامشروع به 
دو ســال حبس، رد مال و جزای نقدی محکوم شده است.وی ادامه داد: بنابراین 
برخوردی که ســازمان قضایی نیرو های مسلح با مرتکبان جرایم در این پرونده 
داشته برخوردی قاطع و شدید بوده است.سخنگوی دستگاه قضا با تاکید بر این 
که هر کدام از این افراد به ردمال نیز محکوم شده اند، تصریح کرد: عیسی شریفی 
منش حدود 500 میلیارد تومان سوء استفاده و حیف و میل کرده بود که تمام این 
پول رد و برگشت داده شده و معادل همین وجه به جزای نقدی محکوم شده است 
و بقیه افراد که اموالی را برده اند هم  به رد مال محکوم شدند و هم معادل رد مال 

به جزای نقدی محکوم شده اند./ میزان

تازه های مطبوعات
صبح نو- این روزنامه عکس  مصطفی تاج زاده، وحید اشتری، حمید رسایی، محمد 
مهاجری و یاشار سلطانی را چنان ردیف کرده که یک علامت سوال تشکیل شود، 
بعد هم با تیتر »پیوند افراطی ها« می پرسد، »رادیکال های سیاست ایران چگونه به 

یکدیگر رسیدند؟«
جوان- این روزنامه نوشــت: معافیت بی مورد مالیاتی برای هنرمندان باعث ایجاد 
حس تبعیض در میان جامعه می شود. چرا باید یک کارگر و کارمند پیش از دریافت 
حقوق مالیات آن را بدهند، ولی برخی ها صرف این که یک شــغل هنری دارند، از 

پرداخت مالیات معاف شوند؟!
شرق- این روزنامه نوشت:با توجه به توصیه اخیر خاتمی مبنی بر تشکیل چند حزب 
فراگیر به نظر می رســد که او قصد تغییر شیوه فعالیت  سیاسی خود را دارد و شاید 
نمی خواهد کناره گیری  از جنس آن چه علی اکبر ناطق  نوری در پیش گرفت، داشته 
باشد؛ هر چند شاید انتقادهای این سال های برخی نیروهای اصلاح  طلب به خاتمی 

در جایگاه لیدری اصلاحات هم در تصمیم او بی تأثیر نبوده باشد.
اعتماد- این روزنامه نوشت: دولت هنوز خودش را پیدا نکرده و آن چه که در ابتدا 
»آســان« نموده بود  اینک با »مشکل ها« مواجه شده است.با این آرزو که شش ماه 
بعدی دولت رئیســی مانند شش ماه اول نباشد، به کار بستن این بیان سعدی که »به 

کارهای گران، مرد کاردیده فرست« می تواند مفید واقع شود.
انعکاس

نامه نیوز نوشت: وزارت انرژی و آب طالبان به تذکر مقام های ایرانی درباره  آب رود 
هیرمند واکنش نشان داد و اعلام کرد که آب این رودخانه ، به  دلیل »مشکلات فنی« 

به ایران نرسیده و عمدی نیست.
 عصرایران نوشت : مدیر مسئول پایگاه اطلاع رسانی علی مطهری و خبرنگار این 
پایگاه به اتهام فعالیت تبلیغی علیه نظام،نشر اکاذیب به قصد تشویش اذهان عمومی، 

توهین و افترا مجرم شناخته نشدند.
 دیده بان ایران نوشت: سبحانی نیا،نماینده ادوار مجلس  گفت: به نظر نمی رسد بعد 
از نهایی شــدن گفت وگوهای وین، خیلی شدت عمل در حرکت مخالفان را شاهد 
باشــیم. امروز  اما با توجه به هماهنگی که بین قوای سه گانه وجود دارد، وقتی با 
در نظر گرفتن همه ملاحظات تصمیمی اتخاذ شــود، مخالفت مخالفان برجام خیلی 

تأثیرگذار نخواهد بود.
 شفقنا نوشت: در پی انتشــار برخی شایعات در رسانه های اجتماعی درباره انتقال 
مرجع عالی قدر حضرت آیت ا... سیستانی به بیمارستان تخصصی الکفیل کربلا ، این 
مرکز تخصصی اعلام کرد، این خبر ها اساسا عاری از صحت بوده و به لطف خداوند 
مرجع عالی قدر جهان تشیع از صحت کامل برخوردار و در دفتر خود مشغول امور 
روزانه هستند.از رسانه های خبری و کاربران رسانه های اجتماعی و مجازی انتظار 
می رود، به این گونه شایعات توجه نکنند و از باز نشر آن بپرهیزند، چرا که این گونه 

اخبار صرفا موجب بر هم زدن آرامش افکار عمومی خواهد شد.

گروه خبر // مدیرکل حفاظت محیط زیست هرمزگان گفت: 
۶0 محیط بان هرمزگان از حدود 110هزار هکتار محدوده 
خشکی و پهنه آبی حفاظت می کنند که این رقم پنج برابر 

میانگین محدوده حفاظتی محیط بانان کشور است.
   حبیب مسیحی تازیانی در مراسم تودیع و معارفه فرماندهان 
قدیم و جدید یگان حفاظت محیط زیست استان افزود:  هرمزگان 

با احتساب 70هزار هکتار محدوده خشکی حفاظت شده در 
رتبه هشتم مساحت تحت حفاظت کشور قرار دارد که با درنظر 
گرفتن ۴3هزار هکتار پهنه آبی تحت حفاظت ، جایگاه واقعی 
آن رتبه دوم یا سوم خواهد بود.وی در این آیین که با حضور 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست کشور برگزار شد اضافه 
کرد: شرایط کار محیط بانان در استان هرمزگان به دلیل شرایط 

اقلیمی، جغرافیایی و آب وهوایی بسیار سخت است و چهار 
شهید محیط بان استان گواه صداقت وجانفشانی همکاران این 
بخش درراه حفظ انفال ومنابع ملی هستند.مسیحی تازیانی با 
اشاره به کمبود  نیرو در این بخش یادآور شد: همکاری نیروی 
انتظامی، دستگاه قضایی و یگان های حفاظت سایر دستگاهها، 
بخشی از این کمبود را جبران کرده است.فرمانده سابق یگان 

حفاظت محیط زیست استان نیز در این برنامه گزارش عملکرد 
۶ساله خود و همکارانش را تشریح کرد.دادخدا پالیک 30هزار 
ساعت آموزش، کشــف ۲۴قبضه سلاح غیرمجاز جنگی و 
شکاری  کلاشــینکف، سیمینوف و اسلحه کمری، ۲75 فقره 
ســلاح مجاز اما دارای تخلف و دستگیری 8۶5 متخلف در 
حوزه های مختلف زیست محیطی را بخشی از این عملکرد 
دانست.به گزارش ایرنا،وی اطفای حدود ۴0مورد آتش سوزی 
در مناطق حفاظت شــده، کشف 7۶5 مورد شکار غیرمجاز 
پرندگان، کشف ۲70مورد شکار پستانداران و کشف  ۹۶۴مورد 
زنده گیری پرندگان را بخش دیگری از عملکرد مجموعه تحت 

فرماندهی خود معرفی کرد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست هرمزگان عنوان کرد

محدوده حفاظتی محیط بانان هرمزگان پنج برابر میانگین کشور

گروه خبر // معاون هماهنگی امور اقتصادی 
و توسعه منطقه ای استانداری هرمزگان بر 
ضرورت تدوین سند توسعه صادرات استان 

به عنوان نقشه راه توســعه صادرات در 
هرمزگان، تاکید کرد.

   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، علی فیروزی 

در نشست کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی 
اســتان هرمزگان، با تاکید بر لزوم تدوین سند 
توسعه صادرات استان هرمزگان، بیان داشت: 
این سند به عنوان نقشــه راه توسعه صادرات 
در هرمزگان، باید شامل موارد مختلف و کامل 
از جمله حمل و نقل کالا، بازاریابی، آموزش 
و برگزاری نمایشــگاه های معرفی کالاهای 

تولیدی استان باشد. وی ادامه داد: ارائه آموزش 
به تولیدکنندگان کالا و محصولات در اســتان 
هرمــزگان، با هدف تولید کالاهای مناســب 
برای صادرات به طور جدی مورد توجه قرار 
گیرد. معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منطقه ای استانداری هرمزگان افزود: باید برای 
بسته بندی مناســب کالا، بازاریابی و شناخت 

بازارهــای هدف در کشــورهای مختلف به 
خصوص در کشــورهای همسایه، در راستای 
توســعه صادرات کالاهای تولیدی اســتان 
هرمزگان، برنامه ریزی و اقدام مناســب داشته 
باشیم. فیروزی تصریح کرد: همچنین تسهیل 
فرآیندهای صادراتی در استان هرمزگان با هدف 
توسعه صادرات، از موارد لازم و ضروری است.

معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد

سند توسعه صادرات هرمزگان تدوین شود 

گروه خبر // جهانگیری از تولید دو فیلم مســتند 
با هدف معرفی فعالیت های کانون فرهنگی هنری 
مساجد و آیین و ســنن و ظرفیت های روستا در 

استان هرمزگان خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  » اســمعیل جهانگیری « 
اظهار کرد: مستندســازی عملکرد کانون های فرهنگی 
هنری روســتایی، معرفی توانمندی کانون های فرهنگی 
هنری مســاجد و پتانســیل و ظرفیت های روســتاها 

ازجملــه اهداف تولید این فیلم های مســتند اســت.
وی افزود: یک مســتند 33 دقیقــه ای به معرفی کانون 
فرهنگی هنری امام المنتظر)عج( و پتانسیل های روستای 
 کردر شهرســتان میناب می پردازد و در فیلم مستند ۲0 
دقیقه ای دیگر نیز کانون فرهنگی هنری انصارالحجه)عج( 
و ظرفیت های روستای شمیل معرفی می شود.مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان هرمزگان ادامه داد در این دو 
 مستند اقدامات کانون ازجمله فعالیت در حوزه تئاتر و سرود، 

 دوره های آموزشی قرآن کریم ازجمله کلاس های حفظ، 
 کارگاه های آموزشــی، مناســبت هــای ملی مذهبی، 
برنامــه های بزرگداشــت فرهنگ ایثار و شــهادت و 
تجلیــل از خانواده های شــهدا، پرداختــن به موضوع 
نماز جماعــت و مصاحبه با امــام جماعت، مصاحبه 
بــا عناصر فرهنگــی تاثیرگــذار در روســتا ازجمله 
 مدیــر کانون و رتبه های کســب شــده توســط زیر
مجموعه های کانون در مســابقات و جشــنواره های 

شهرســتانی، اســتانی و ملی به تصویر کشیده می شود.
 وی گفــت: جاذبــه های گردشــگری روســتا، آیین 
و ســنن، بازی های بومی محلی، صنایع دســتی و ... 
از جملــه آیتم های این مســتند در رابطــه با معرفی 
 ظرفیت ها و پتانســیل روستاست.دبیر ستاد هماهنگی 
کانون های مساجد اســتان هرمزگان افزود: مستندهای 
تولید شــده از فعالیت های کانون های فرهنگی هنری 
مساجد استان بزودی از طریق شبکه استانی سیمای مرکز 
خلیج فارس و شبکه های ملی به روی آنتن می روند.وی 
گفت: این دو مستند به همت ستاد هماهنگی کانون های 
فرهنگی هنری مساجد هرمزگان و با حمایت دبیرخانه 
شورای فرهنگ و هنر روستا و عشایر وزارت فرهنگ و 

ارشاد اسلامی تولید شد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان خبرداد

تولید 2 فیلم مستند معرفی کانون و ظرفیت های روستا در هرمزگان 
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 بساط سرگردانی مردم قشم

در حل مشکلات ابتدایی برچیده شود
   گروه خبر // فرماندار شهرستان قشم گفت: بساط سرگردانی 
مردم برای دریافت خدمات و رفع مشــکلات ابتدایی باید برچیده 
شــود که این امر مســتلزم پیگیری دایمی مطالبات مردم توسط 
دهیاری هاست. محمد محمدحســینی تختی در نشست مشترک 
با دهیاران و شــوراهای اسلامی روســتاهای بخش شهاب افزود:  
اگر پیگیری نکردن مطالبات در زمان مناســب به نارضایتی مردم 
منجر شود دهیاران مسوول مستقیم هستند و این در دولت مردمی 
پذیرفتنی نیست.وی  ادامه داد: دهیاران به عنوان نمایندگان دولت 
در میان مردم باید برای بهبود شرایط زندگی مردم، مطالب را بدون 
تعارف و ملاحظه به مسوولان منتقل کنند.دهیاران اقدامات توسعه ای 
را در بستر برنامه های بلند مدت پیگیری کنند . فرماندار قشم اظهار 
کرد: دهیاران با  تنظیم چشم انداز، کوتاه، میان و بلند مدت، تمامی 
اقدامات توسعه ای خود  را بر اساس برنامه و نقشه راه دنبال کنند.
وی افزود: پایبندی به قانون وآینده نگری در فعالیت های ماموریتی، 
جزء ضرورت هایی اســت که دهیاران باید به آن اهتمام داشــته 
باشند.  محمدحسینی تختی به شیوه های جذب مشارکت خیران در 
احداث زیر ساخت ها اشاره کرد و ادامه داد: مسیر تامین اعتبار در 
دستگاه های دولتی با خیران متفاوت است و بازنگری در شیوه های 
تنظیم تفاهمنامه ها برای استفاده حداکثری از ظرفیت خیران ضروری 
است.وی تصریح کرد: ســپردن طرح های متعدد به خیران و نیمه 
کاره ماندن آن ها از دیگر مواردی اســت که باید با اولویت بندی 
طرح ها و تکمیل آن بر اساس این اولویت ها کار را به انجام رساند.

فرماندار قشم افزود: دهیاران مطالبات بخشداری را به موقع انجام 
دهند و ارتباط مســتمر با بخشداری داشــته در پیگیری مطالبات 
بخشــداری و همچنین مطالبات مردم جدی باشند.جلسه مشترک 
فرماندار و دهیاران و شــوراهای اسلامی بخش شهاب با حضور 
فرماندار، معاونان، بخشداران و مسوولان محلی در شهر سوزا برگزار 
شد.فرماندار قشــم پیش از این نشست از روستاهای ریگو، کمال 
آباد، برکه خلف، نخل گل، زیرانگ، مســن، شیب دراز و دیرستان 
 بازدید کرد.به گزارش ایرنا؛  شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، 
هنــگام و لارک با 150 هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به موازات 
سواحل اســتان هرمزگان در آب های خلیج فارس گسترده شده 

است.

گلدهی بادام کوهی در بشاگرد 
  گروه خبر // رئیس اداره منابع طبیعی وآبخیزداری شهرســتان 
بشــاگرد ازگلدهی درختچه های بادام کوهی دربشــاگردخبرداد.
به گــزارش خبرنگار دریا ، مبارکی گفت بــادام کوهی درگویش 
 محلی بشــاگرد به گاروم معروف است ودرختچه ایی پر شاخه با 
شاخه های ترکه ایی راســت که فصل گلدهی آن  اسفندماه آغاز 
وشروع وزمان برداشت میوه اوایل خرداد تا پایان تیرماه است.وی 
افزود ازمیوه درختچه بادام کوهی برای روغن کشی ومغزشیرین آن 
مصرف خوراکی دارد و به صورت پراکنده در شهرســتان بشاگرد 

یافت می شود.

خبری

گروه گزارش//  صنعت لنج از صنایع مهم ایران 
در زمینه دریانوردی و اقتصاد دریامحور می باشد. 
  بنادر و مناطقی که کنــار دریا قرار دارن معمولا با 
 لنج، لنج داری و لنج ســازی شــناخته شده هستند. 
 لنج هــا و تنوع آن هــا زینت بنــادر جنوبی ایران 
می باشند. وقتی مسافران و گردشگران از بنادر ایران 
بازدید مــی کنند، با صحنه های زیبایی از لنج ها در 
 اســکله مواجه شــده و برای دیدن لنج ها به اسکله
می روند. اگر وضعیت جوی نامناسب باشد که تمامی 
لنج ها در اسکله بوده و گردشگران می توانند تمامی 
لنج ها و قایق های یک بندر را یک جا مشاهده نمایند. 
در سال های اخیر بسیاری از این لنج ها از رده خارج 
شده و یا فروخته شده اند، اما هنوز هم بنادر جنوبی 
ایران و به ویژه بندرکنگ با لنج های متعدد آن شناخته 
 شده اند. بندرکنگ در استان هرمزگان همواره دارای 
لنج های متعدد حمل بار و صید و صیادی بوده است. 
لنج سازی هم در این بندر سابقه طولانی دارد. بیشتر 
استادان لنج ســاز از مناطق متعدد در بندرکنگ لنج 
ساخته اند. در گذشته لنج ســازی با اکنون متفاوت 
بوده اســت و تجار، ناخدایان و دریانوردان معروف 
 بندرکنــگ با آوردن چوب از هند و تامین وســایل 

لنج ســازی از یکســو و آوردن استادان لنج ساز که 
بسیاری از این استادان لنج ساز هم از مردم بندرکنگ 
بودند، از ســوی دیگر در ساحل بندرکنگ و نزدیک 
 منازلشــان که در ســاحل بود اقدام به ساخت لنج 
می کردند. اگر پشتوانه مالی صاحب لنج خوب بود او 
می توانست با آوردن استاد کارها و کارگران بیشتر که 
چند شیفت کار می کردند، یک لنج را در چهارماه هم 
درســت نماید. لنج ها معمولا در سیزدهم تا پانزدهم 
ماه قمری و یا از بیست و هفتم تا بیست و نهم ماه که 
مد آب بیشــتر بود به آب انداخته می شدند و به آب 
انداختن آن ها با مشــقات فراوان همراه بود و گاهی 
بیش از یک ماه طول می کشید. در گذشته مردم بنادر 
خلیج فارس و بندرکنگ بیشتر از طریق دریانوردی، 
 صید و صیادی و ســفرهای دریایــی امرار معاش 

 می کردند و با مصاحبه های صورت گرفته با دریانوردان و 
لنــج داران بندرکنــگ آن ها عنوان مــی کردند که 
یکی از دلایل پرداختن بــه دریانوردی، عدم وجود 
اشــتغال در زمینه های دیگر بوده است. بنابراین لنج 
برای مردم بندرکنگ بســیار ارزشمند بوده و آن ها 
لنج را به مثابه یک مســجد و مکانی پاک محسوب 
نموده و معمولا با پای برهنــه و بدون پای افزار در 
لنج راه می رفتند و در همه جای لنج می توانســتند 
نماز بخوانند. شــاید نام جهاز که به لنج های بادبانی 
می گفتند هم به دلیل این بود که لنج هم همانند شتر 
وسیله نان در آوردن، سواری و مهاجرت آن ها بوده 
است. چون در جنوب به شتر هم جهاز می گویند. در 
سال های قحطی و خشکسالی و یا پدیده هایی نظیر 
کشف حجاب همین لنج ها بودند که مهاجرت مردم را 
فراهم می کردند. این لنج ها میراث کهن دریانوردی 
ایران و بندرکنگ هســتند، مردم بندرکنگ از لحظه 
ساخت تک به تک این لنج ها در ساحل بندرکنگ، 
 فعالیت آن ها، سفرهای دریایی آن ها و حتی گاهی 
از غرق شــدن آن ها خاطره دارنــد. به همین دلیل 
نیــز ماکت لنج بوم مســی را کــه در جنگ جهانی 
 دوم غرق شــده بود را در کنار دریا و روبروی موزه 
مردم شناســی بندرکنگ ســاختند تا نشان دهند که 
حــوادث دریانوردی و حتی پدیده های جهانی نظیر 
جنگ جهانی و غرق شدن لنج های آن ها نمی تواند 
مانعی برای لنج ســازی و دریانوردی آن ها باشــد. 
فرزندان بسیاری از دریانوردان و ناخدایان بندرکنگی 
که پــدران آن ها در ســفرهای دریایــی و به ویژه 
سفرهای گپ غرق شده بودند، بدون ترس از دریا و 

 غرق شدن، شغل آبا و اجدادی خود را ادامه دادند. با 
لنج هایی که خودشــان می ساختند ســینه دریا را 
شــکافته و ســفرهای دور و دراز به هند و آفریقا و 
یمــن و عراق و غیره می رفتند. مردم قدیم بندرکنگ 
داستان غرق بوم مسی و دیگر لنج های بندرکنگ را 
می دانسته و سینه به سینه این داستان ها و خاطرات 
دریانوردی را به فرزندان خود بازگو نموده و در حال 
حاضر نیز بیشــتر فرزندان بندرکنگی تا حدودی در 
جریان لنج های ساخته شده و غرق شده در بندرکنگ 
هستند. خاطرات دریانوردان بندرکنگ در کتاب هایی 
نظیر لنج سازی و دریانوردی بندرکنگ با تاکید بر بوم 
مسی، میراث ماندگار دریانوردان و لنج سازان و غیره 
 به چاپ رسیده است. اما خاطرات بیشتری در ارتباط با 
لنج ســازی و دریانــوردی بندرکنگ وجــود دارد 
که توســط نگارنده در پایگاه جهانی دانش ســنتی 
 لنج ســازی و دریانــوردی خلیج فــارس در حال 
جمع آوری است و دریانوردان و ناخدایان زیادی در 
سه سال اخیر و با شیوع ویروس کرونا از دنیا رفتند 
و سعی گردید با مصاحبه های متعدد خاطرات آن ها 
ثبت و ضبط گردد. لنج های قدیمی هم در بندرکنگ، 
از نظر نوع و شکل فیزیکی جای خود را به لنج های 
 جدیدتــری با کاربرد حمل بار بیشــتر دادند و دکل 
آن ها حذف گردیــد. اما همچنان کــه دریانوردان 
بندرکنگ ســابقه زیادی در لنج سازی و لنج داری 
داشــته و دارند، در احیای لنج های قدیمی نیز سابقه 
آن ها زیاد می باشــد. با احداث جداف و شــرکت 
کوهین دریا توسط حاج حسن کرچی در بندرکنگ 
لنج هــای چوبی و فایبرگلاس زیادی احیا گردیدند. 

این شــرکت برای لنج داران قدیمی این امکان فراهم 
آورد تــا بوم های قدیمی خــود را در این بندر احیا 
نماینــد. در یک زمان حدود چهل لنج بوم کوچک و 
بزرگ در بندرکنگ وجود داشــت که بیشتر آن ها به 
سفرهای دریایی گپ به هند، آفریقا و یمن می رفتند. 
به تدریج این بــوم ها یکی پس از دیگری از عرصه 
دریانوردی خارج شــده و جــای آن ها را لنج های 
موتور دار نوع پاکســتانی که بدون دکل بوده و دارای 
مکان بیشتری بودند، گرفتند و این جابه جایی لنج ها 
در بیشــتر مناطق خلیج فارس اتفاق افتاد. بوم های 
بندرکنگ دارای استحکام زیادی بوده و بیشتر آن ها 
در بندرکنگ ساخته می شدند. در حال حاضر چهار 
بــوم در بندرکنگ وجود دارد که در حال احیا بوده و 

برخی احیا شدند.
    آیــا بندرکنگ که دارای ســابقه درخشــانی در

 لنج ســازی و لنج داری بــوده و لنج های آن ها بر 
عرصه اقیانوس ها و دریاهــا خودنمایی می کردند، 
روزی می تواند بدون لنج ســازی اعم از لنج سازی 
چوبی و فایبرگلاس باشد. به نظر می رسد نمی توان 
چنین فرضیه ای رنگ ثبوت به خود بگیرد. چون در 
حال حاضر لنج سازی ابراهیمی در بندرکنگ علیرغم 
تمام فراز و فرودی که برای آن وجود داشته به فعالیت 
خود ادامه داده است. دورانی بود که واقعا با توجه به 
گرانی چوب و امکانات لنج ســازی، تنها لنج سازی 
چوبی خلیج فارس با مشــکلاتی مواجه شده بود و 
 ســاختن لنج برای آن ها مقرون به صرفه نبود. اما با 
 گران شدن لنج های چوبی در بندرکنگ و مناطق مختلف 
خلیج فارس کــه از این لنج ها علاوه بر اســتفاده 

حمل بار و صید و صیادی در زمینه گردشــگری نیز 
استفاده می گردد، دوباره رونق به لنج سازی با چوب 
برگشت. در شرکت کوهین دریا لنج های متعدد چوبی 
 توسط استادکاران و کارگران لنج سازی در حال احیا 
می باشند. نگارنده به کرات به شرکت کوهین دریا در 
بندرکنگ رفت و آمد داشته و از نزدیک روند تعمیر 
لنج ها را مشاهده نموده اســت. هر روز استادکاران 
متعدد در لنج های چوبی، فایبر گلاش و شناورهای 
فلزی مشغول به کار برده و همهمه ای از کار و تلاش 
در این جداف وجود دارد. علاوه بر کارگران تعمیر لنج، 
استادگران تعمیر موتور، استادانی که لنج ها را به خوبی 
رنگ می کنند، جوشــکاران و غیره در حال فعالیت 
هستند. بنابراین لنج داران این اطمینان را دارند که با 
احیای شناور خود، می توانند از آن برای مدت های 

مدید در زمینه دریانوردی استفاده نمایند.
   در مجمــوع آینده لنج ســازی و دریانوردی در 
بندرکنگ درخشــان خواهد بود. چون لنج ســازی 
و دریانوردی فلســفه وجودی و تــداوم اقتصادی 
بنادر و بندرکنگ می باشــد. برای صید و صیادی و 
سفرهای دریایی نیاز به شناورهای جدید می باشد و 
این شناورها اعم از چوبی و فایبرگلاس می بایست 
ساخته شوند تا دریانوردان و لنج داران بتوانند امرار 
معاش نموده و حیــات اقتصادی خود را ادامه دهند. 

لنج های چوبی که در بندرکنگ ساخته شده اند بیش 
از یک سده می توانند عمر کنند و برخی از بوم ها که 
در بندرکنگ در حال احیا می باشند، سابقه طولانی 
در دریانــوردی دارند. علاوه بر آن لنج ایرانی میراث 
فرهنگی این مرز و بوم می باشد و ایرانی ها و از جمله 
دریانوردان بندرکنگ با این لنج ها سفرهای دریایی 
متعدد داشــته و در مبادلات اقتصادی با کشورهای 

همجوار پیشرو بودند.
   بنابرایــن اگــر موانعی که در ارتباط با ســاخت 
لنج هــای چوبی در بندرکنگ از نظــر مجوز برای 
ســاخت لنج های بــا ظرفیت کمتر وجــود دارد، 
برداشــته شــود و چوب به قیمت مناســب تری به 
 دست لنج ســازان برســد، می توان شاهد ساخت

 لنج های زیادی برای کرانه های شــمالی و جنوبی 
خلیج فارس در بندر تاریخی کنگ بود.  

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354
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مفقود گردیده و از درجه اعتبارساقط می باشد

 ایــن لنــج هــا میــراث کهــن 
دریانــوردی ایــران و بندرکنگ 
هســتند، مــردم بندرکنــگ از 
لحظــه ســاخت تک به تــک این 
لنــج هــا در ســاحل بندرکنگ، 
ســفرهای  هــا،  آن  فعالیــت 
 دریایــی آن هــا و حتــی گاهــی 
از غرق شدن آن ها خاطره دارند

,,

طرح : بیتا هوشنگی

نگاهی به چشم انداز صنعت لنج در بندرکنگ و راهکارها

روابط عمومی 
بیاييد طراوت و شادابی را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم شیلات هرمزگان 

بازدید هزار دانشجوی بسیجی از ایزوایکو 
گروه خبر // به همت ســازمان بســیج 
دانشــجویی کشــور و با همکاری حوزه 
ارتباطات و امور بین الملل ایزوایکو نزدیک 
ایزوایکو  از  بســیجی  دانشجوی  هزار  به 

بازدید کردند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  این برنامه در بهمن 
ماه و با ورود اولین گروه بازدیدکنندگان شروع 
و به مدت یک هفته ادامه داشت که هر روز در 
قالب گروه های 110 تا 130 نفری دانشجویی از 
سه استان مختلف کشور میهمان ایزوایکو بودند.

در این برنامه بالغ بر هـزار دانشجو از استانهای 
تهران، اصفهان، یزد، کرمان، آذربایجان، خراسان، 
کرمانشــاه، چهارمحال بختیاری، سیســتان و 
بلوچوستان، خوزستان و دیگر استانهای کشور 

حضور داشــتند، که ضمن آشنایی با مجموعه 
ایزوایکو از گروههــای مختلف این مجتمع و 
پروژه های درحال انجام بازدید کرده و ضمن 
برگزاری جلسات پرسش و پاسخ با برنامه های 
این صنعت در راستای توسعه اقتصاد دریا محور 
 و همچنین مســائل و نکات فنی آشنا شدند.

کارگاه هــای مختلف برش، خم کاری، جوش 
و سکشــن ســازی ، پارکینگهای نوسازی و 
تعمیــرات ، حوض های خشــک ایزوایکو، 
 ســایت ســاخت ســکوهای نفتی و گازی ، 
سیســتم های مختلــف از آب گیــری و به 
آب اندازی و اســکله هــای مجتمع، از جمله 
بخش هایی بود که مورد بازدید دانشجویان قرار 
گرفت. لازم به ذکر اســت که  در روند بازدید 

از هر بخش مجموعه مســئول مرتبط حوزه، 
دانشــجویان را همراهی و ضمن شرح کار آن 
بودند. دانشجویان  پاسخگوی سوالات  بخش 

مجموعه ایزوایکو درنظر دارد اینگونه بازدیدها 
را در مقاطع مختلف دانش آموزان و دانشجویان  

جهت ایجاد روحیه و انگیزه در حل مشکلات 
کشــور، آشــنایی با نوع فعالیت های صنعت 
دریایی و همچنین پروژه های انجام شده در این 
مجتمع برنامه ریزی و به شکل مستمر برگزار 

نماید

,,
مــردم  بــرای  لنــج  بنابرایــن 
بندرکنگ بسیار ارزشمند بوده 
و آن هــا لنــج را بــه مثابــه یک 
مســجد و مکانی پاک محســوب 
نمــوده و معمــولا با پــای برهنه 
 و بدون پــای افــزار در لنج راه 
 می رفتنــد و در همــه جای لنج 

می توانستند نماز بخوانند

  گروه خبر // امام جمعه خمیــر اعلام کرد: درآمد 
حاصل از شــورای زکات و هزینه های آن را به مردم 
گزارش خواهیم داد و این کار ســبب جلب اعتماد 

عمومی و امیدواری مردم می شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاســلام شــعیب 
صالحی، در جلسه شــورای زکات بندر خمیر، اظهار 
داشــت: احیای فرهنــگ زکات در راســتای زدودن 
فقــر و کاهش فاصله طبقاتی در جامعه بســیار مؤثر 

اســت. وی افزود: قرآن کریم و روایات اسلامی مسئله 
پرداخــت زکات را به عنوان یــک امر ضروری تلقی 
کرده اســت؛ خداوند متعال در کنار اقامه نماز، جهاد و 
روزه اهمیت پرداخت زکات را مطرح کرده اســت.امام 
 جمعه بندر خمیر عنوان کرد: هــر قدمی که در جهت 
فرهنگ سازی پرداخت زکات برداشته شود قطعاً مفید و 
نشان دهنده نوع دوستی و دستگیری از نیازمندان است.
وی با بیان اینکه مسئله روشنگری در مسیر زکات جدی 

گرفته شود، عنوان کرد: کارگزاران نظام اسلامی باید در 
مســیر بصیرت افزایی و تبیین موضوع زکات تلاش و 
همت خود را به کار گیرند.صالحی تاکید کرد: پرداخت 
زکات نیازمند تبلیغ است، چرا که فرهنگ اسلامی باید 
برای مردم بازخوانی شود و تازگی داشته باشد، از این 
رو مبلغان در راستای تقویت دین و مکتب نقش مهمی 
را ایفا می کنند.وی با اشــاره به وظیفه اهالی رسانه در 
گسترش فرهنگ زکات، عنوان کرد: ایجاد فضای رسانه 
قوی در راســتای ترویــج زکات گام قابل توجهی در 
افزایش توجه به این امر الهی خواهد بود.حجت الاسلام 
صالحی اظهار کرد: درآمد حاصل از شــورای زکات و 
هزینه های آن را به مردم گزارش خواهیم داد و این کار 

سبب جلب اعتماد عمومی و امیدواری مردم می شود.

امام جمعه بندر خمیر: 

درآمدها و هزینه های زکات به مردم گزارش شود

» قوچی «، روستایی در هرمزگان که مسجد و حسینیه ندارد
» قوچی «، روستایی محروم در دهستان ناصرآباد بخش 
جغین شهرستان رودان استان هرمزگان که فاقد مسجد 

و حسینیه است. 
    مســاجد و حســینیه ها قــوی ترین و اساســی ترین 
 پایگاه جهــت ترویج فرهنگ غنی اســلامی و خنثی کردن 
توطئه های دشــمنان به شــمار می روند و این موضوع در 

روســتاها از اهمیت بیشــتری برخوردار است.مسجد و 
حسینیه در بین روســتاییان به عنوان مکانی برای 

اجتماعــات مذهبی و از بعــدی دیگرمحلی 
برای همکاری و مشارکت در حل مسائل 

و مشکلات روســتاییان نگریسته می 
شود.اما در یکی از روستاهای استان 
 هرمزگان که پایتخت تجارت و اقتصاد 
کشــور را بــا خــود یــدک می 
کشــد هیچ مسجد و حســینیه ای 
وجــود ندارد.روســتای قوچــی که 

در دهســتان ناصرآبــاد بخش جغین 
شهرســتان رودان اســتان هرمزگان واقع 

شــده و دارای 30 خانــوار و فاقد مســجد و 
حســینیه اســت. » کریم رونما «، عضو شــورای 

 اسلامی دهســتان ناصرآباد در این باره ضمن ابراز گلایه از 
بی توجهی متولیان به موضوع احداث مســجد در روستای 
قوچی، گفت: این روســتا فاقد مســجد و حسینیه است و 
مــردمِ مومن و عزاداران امام حســین)ع( در ایام محرم و ماه 
مبارک رمضان برای شــرکت در مجالس روضه و عزاداری 

مجبورنــد راهی روســتاهای همجوار شــوند. وی افزود: 
برخی از جوانان روســتا نیز با کمتریــن امکانات با برپایی 
خیمه گاه و ایســتگاه صلواتی در کنار جاده اصلی روســتا 
 اعیــاد ملی مذهبی و ایام عــزای آل الله را گرامی می دارند. 

شــورای  دهســتان عضو  اســلامی 

ناصرآبــاد 
تصریح کرد: با توجه به نامرغوب و شــوره زار بودن خاک 
این روستا برای زارعت و باغداری و نبودن مراکز کارآفرینی و 
اشتغال، اهالی درآمد چندانی ندارند که خودشان برای ساخت 

مسجد و حسینیه به صورت خودجوش دست به کار شوند. وی 
ادامه داد: از این رو اهالی مومن و ولایت مدار روستای قوچی 
دســت استمداد به سوی همه خیرین سراسر کشور و متولیان 
 برای کمک در ساخت مسجد و حسینیه این روستا دراز می کند.

» شهریار ســالاری «، از اهالی روســتای قوچی نیز گفت: 
قوچی، روســتایی قدیمی و مستقل اســت و فاصله مسجد 
نزدیک ترین روســتا به آن زیاد اســت. وی افزود: همچنین 
بــا توجه به قــرار گرفتن رودخانه فصلــی بین این دو 
روســتا در ایام پرباران ســال به علــت نبود پل بر 
 روی ایــن رود، راه ارتباطی این دو روســتا قطع 
می شود. » محمود رونما « یکی دیگر از اهالی 
قوچی نیز معتقد اســت کــه در نظام مقدس 
جمهوری اســلامی نباید روستایی از داشتن 
نعمت مسجد و حســینیه محروم بماند. وی 
افزود: فاصله طولانی این روستا با مرکز استان 
موجب شده تا با توجه به محرومیت شدید مورد 
 توجه مسئولان قرار نگیرد و اهالی آن با کمبودها و 
 نارسایی هایی دست و پنجه نرم کند. با توجه به بالا بودن 
هزینه های ساخت و ساز و محرومیت مضاعف مردم 
روســتا، تامین هزینه های ساخت مسجد و حسینه از توان 
اهالی خارج است و لذا دست استمداد مردم ولایی و مذهبی 
روستای قوچی به سوی خیرّین سراســر کشور دراز است. 
گفتنی اســت؛ روســتای قوچی یکی از روستاهای دهستان 
ناصرآباد در فاصلــه 15 کیلومتری مرکز بخش جغین و ۶0 

کیلومتری مرکز شهرستان رودان قرار دارد./ شبستان
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گروه خبر // خبر اتصال شــبکه برق ایران 
و قطر با استفاد از خط انتقال دریایی و نیز 
دیدار متولیان حوزه انرژی ایران، روسیه و 
آذربایجان، گام های بلندی در جهت تبدیل 
شدن ایران به قطب برق غرب آسیا تلقی 

می شود. 
   اخبار خوش حوزه انرژی در چند روز 

اخیر همزمان با ســفر رئیــس جمهور و 
هیئت عالی رتبه همراه به کشور قطر بیشتر 
از گذشــته نتایج تغییر ریل گذاری دولت 
ســیزدهم در حوزه دیپلماسی اقتصادی با 
اولویت دهی به توسعه روابط با همسایگان 
را بر همگان آشکار کرد.بر این مبنا انتشار 
دو خبر مهم پیرامون صنعت برق، چشم انداز 

بسیار روشنی برای تحقق یکی از اهداف 
قدیمی کشــور در حوزه انرژی را محقق 

کرد.
* اتصال شــبکه برق ایران و قطر، 
گام اول در مسیر تبدیل شدن ایران 

به قطب برق منطقه
  در این راســتا اولین خبر منتشر شده از 
جلسات هیئت عالی رتبه ایرانی، امضای 
سند همکاری میان ایران و قطر در بخش 
اتصال شبکه برق دو کشور بود.در حقیقت 
خبر اتصال شبکه برق ایران و قطر با استفاد 
از خط انتقال دریایی می تواند گام ابتدایی 
برای بازگشت به مسیر تبدیل ایران به قطب 
انرژی منطقه به حساب بیاید. مسئله ای که 

در سال های گذشــته به دلیل بی توجهی 
متولیان این موضوع از دستور کار کشور 
خارج شــده و زمینه ایجاد موضع پایین 
دیپلماسی انرژی را مهیا کرده بود.علاوه بر 
خبر امضای سند همکاری اتصال دریایی 
شــبکه برق ایران و قطر، یک خبر خوش 
دیگر از آخرین ســاعات حضور هیئت 
ایران در همســایه جنوبی منتشر شد. این 
خبر بسیار مثبت در حاشیه اجلاس مجمع 
سران کشورهای صادرکننده گاز اتفاق افتاد 
و وزاری انرژی روسیه، آذربایجان به همراه 

وزیر نیروی ایران در دوحه دیدار کردند.
* دیدار مقامات عالی حوزه انرژی 
ایران، روســیه و آذربایجان برای 

پیگیری اتصال برقی
  در ایــن دیدار صمیمانه هر ســه تن از 
مقامات عالی رتبه حوزه انرژی سه کشور 
بر توســعه همکاری منطقــه ای در حوزه 
انرژی الکتریک و همچنین تاثیر قابل توجه 
آن بر امنیت اقتصاد انرژی کشورهای منطقه 
تاکید کردند.از جمله مباحث اصلی در این 
دیدار بحث و بررسی در خصوص پروژه 
سنکرون ســازی و اتصال شبکه برق سه 
کشــور ایران، آذربایجان و روسیه بود که 
در این زمینه هر سه وزیر بر لزوم عملیاتی 
کردن پروژه مذکــور، اتمام فاز مطالعاتی 
آن در اولیــن فرصت ممکــن و متعاقبا 
عملیاتی کردن پــروژه تاکید کردند.وزیر 

نیروی جمهوری اسلامی ایران ضمن اعلام 
آمادگی وزارت نیــروی ایران بر حمایت 
و عملیاتی کردن اجرای پــروژه مذکور، 
تاکید کرد: ایران با دارا بودن جایگاه برتر 
و قدرت اول منطقه در تاسیســات تولید، 
انتقال و توزیــع برق و همچنین دارا بودن 
شــاخص های ممتاز بین المللی در زمینه 
برق رسانی روستایی و شهری، این پروژه 
را از اولویت های خود دانسته و در راستای 
گسترش مبادلات برقی نه تنها با کشورهای 
همســایه بلکه بــا کشــورهای منطقه و 
خصوصا کشور بزرگ روسیه، آن را مهم 

ارزیابی می کند.
  به گزارش فارس ؛ وزیر انرژی روسیه نیز 

با تاکید بر اهمیت این موضوع، خواستار 
بررسی بیشتر و دقت مشاور پروژه در ارائه 
نتایج بررسی های اقتصادی، فنی و زیست 
محیطی پروژه مذکور شــد و خاطرنشان 
کــرد: »این پروژه مطالعاتی با فوریت و با 
دقت می بایســت به اتمام برسد تا پس از 
تکمیل نقشه سنکرون کردن شبکه برق سه 

کشور، اجرایی شود.
  همچنیــن شــهبازوف، وزیــر انرژی 
آذربایجــان نیز ضمن تاکیــد بر حمایت 
کامل از این پروژه، اعلام کرد: همانگونه که 
شبکه برق کشورهای اروپایی به یکدیگر 
متصل شده و در شرایط اضطراری قادر به 
کمک به یکدیگر هستند، چشم انداز پروژه 
حاضر نیز نه تنها افزایش قابلیت اطمینان 
شبکه های برق سه کشور را به همراه دارد، 
بلکه در بلندمــدت نیز برای امنیت انرژی 

منطقه حائز اهمیت است.

تبدیل ایران به قطب برق منطقه دستاورد دولت از سفر به قطر 

 
گروه گزارش  // کارشناســان بازار مسکن 
معتقدنــد تغییرات بازار مســکن در ۳ ماه 
ابتدایی ســال آینده وضعیتی مشابه ۳ ماه 
پایانی امسال )زمستان 1۴00( خواهد داشت؛ 
بــه عبارتی، میزان معاملات تغییر نســبی 

نخواهد کرد.
   در پی شــنیده شــدن خبرهــای خوبی از 
مذاکرات کشــورمان با طرف های خارجی در 
وین، رفته رفته بازارهای مختلف در حال احیا 
هســتند؛ کاهش قیمت ارز و سکه و طلا در 
روزهای گذشته، نوید تســری ثبات در این 
بازارهــا به بازارهای مــوازی خصوصاً بازار 
مسکن و حتی کاهش قیمت ها را می دهد.  هر 
چند که برخی کارشناسان با تأثیرپذیری بازار 
مســکن از کاهش قیمت در بازارهای موازی 
موافق نیستند و »چسبندگی قیمت ها در بازار 
مســکن« در کنار »نامتــوازن بودن عرضه و 
تقاضا« که ناشــی از مقاومت نهاد سیاستگذار 
بخش مســکن دولت های یازدهم و دوازدهم 
 در برابــر افزایش تولید مســکن بــود را از 
 عوامــل مخالفت خــود با ادعــای »کاهش 
شدید قیمت مســکن« در ماه های آتی عنوان 

می کنند.
*  نایــب رئیس اتحادیه امــلاک: اینکه 
کاهش شــدید قیمت مســکن عده ای را 

ورشکسته کند، قبول ندارم
  حسام عقبایی نایب رئیس اتحادیه مشاوران 
املاک اســتان تهران  ، بازار مسکن در سال 
جاری را به طور کلی یک بازار رکودی عنوان 
و اظهار کرد: در قیمت های مســکن شــاهد 

کاهش نبودیم؛ در فصل پاییز یک رشد نسبی 
در مقایسه با ماه های قبل از آن رخ داد؛ اما با 
ورود به زمستان، این رشد دوباره متوقف شد و 
بازار مسکن در یک وضعیت رکودی در بخش 
خرید و فروش به ســر می برد؛ قیمت ها نیز تا 

حدودی در ثبات به سر می برند.
*  تا اواخر بهار ۱۴۰۱، بازار مسکن آرام 

است
  وی افزود: پیش بینی من از بازار مسکن در 
سال آینده این است که در 3 ماه ابتدایی، بازار 
مسکن وضعیتی مشــابه 3 ماه پایانی امسال 
)زمســتان 1۴00( خواهد داشت؛ به عبارتی، 
میزان معاملات تغییر نســبی نخواهد داشت و 
بهار آرام و بی تلاطمی را در بازار مسکن در 

پیش داریم.  
  این کارشناس اقتصاد مسکن، احتمال افزایش 
معاملات در اواخر بهار و اوایل تابستان سال 
آینده را محتمل دانســت و گفت: با توجه به 
رکود چند ماهه، احتمالًا این توقف معاملات 
در تابســتان 1۴01 شکسته می شود لذا تعداد 

معاملات در اواخر خرداد بیشتر می شود.
*  توافق در مذاکرات حباب قیمت مسکن 

را می ترکاند
   وی در خصوص اثرگذاری نوسانات ارزی یا 

دستیابی به توافقات بین المللی در بازار مسکن 
تصریح کرد: دستیابی به توافق های بین المللی 
در قیمت مســکن مؤثر اســت و نرخ ها را به 
قیمــت واقعی آن برمی گرداند؛ اما اینکه مردم 
را نگران کنیم و بگوییم برخی ممکن اســت 
ورشکسته شــوند، قبول ندارم؛ بازار مسکن 
یک بازار مقاومی اســت و تا زمانی که توازن 
میان عرضه و تقاضا برقرار نشود، به تلاطمی 
که در وضعیت اقتصاد کلان و همچنین وضعیت 
مردم اثر منفی بگذارد، دچار نخواهد شد؛ اما 
حباب قیمت ها که به صورت نامتعارف ایجاد 
شــده، ترکیده خواهد شد و قیمت ها به قیمت 
واقعی نزدیک تر شــده و قدرت خرید مردم 

بالا می رود.
*  کاهــش قیمــت دلار در کاهش قیمت 

مسکن مؤثر است؟
  عقبایی درباره تأثیــر کاهش قیمت دلار بر 
بازار مسکن نیز یادآور شد: کاهش دلار نیز در 
کاهش قیمت بی تأثیر نیست اما به تنهایی عامل 
تغییر قیمت مسکن نیست و عوامل متعددی در 
ایجاد تغییر در قیمت بازار مسکن مؤثر است. 
قیمت ها در مسکن یک مقوله بلندمدت است 
که بعضاً تغییرات در سایر بازارها، ۶ ماه تا یک 
سال زمان می برد تا در بازار مسکن تأثیرگذار 
باشد و مانند دلار و طلا در کوتاه مدت اثرپذیر 

نیســت.نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک 
اســتان تهران گفت: با توجــه به اینکه دولت 
سیزدهم شعار احداث ۴ میلیون مسکن را سر 
داده و باید از نیمه دوم سال آینده شاهد آغاز 
احداث و حتی بهره برداری از تعدادی از این 
واحدها باشیم، مطمئناً در کنترل قیمت مسکن، 
ایجاد بازار رقابتی و حتی کاهش قیمت مسکن 

هم نقش مثبتی ایفا کند.
*  کارشــناس اقتصاد مســکن: بازار 

مســکن در برابر کاهــش قیمت ها 
مقاومت می کند

  خشایار باقرپور کارشناس اقتصاد 
مسکن نیز درباره پیش بینی بازار 
مســکن در ســال آینده و تأثیر 
نوســانات  بین المللی و  توافقات 
ارزی بر این بــازار اظهار کرد: با 
بازار مســکن و  به کندی  توجه 

این  قیمت ها،  چسبندگی  همچنین 
بازار دیرترین تأثیــرات را از بازار 

ارز چه کاهشی و چه افزایشی خواهد 
داشت.

  وی افزود: تجربه های ســال های گذشته 
نشــان می دهد هیچ وقت کاهش ارز بر روی 
کاهش قیمت مســکن اثری نداشته است؛ در 
همین دو سه سال اخیر، در مقطعی قیمت دلار 

تا 1۹ هزار تومان افزایش یافت و ســپس به 
کانال 13 هزار تومان کاهش یافت و مدت ها 
در همین دامنه باقی ماند؛ اما دیدیم که قیمت 
مسکن در همین مقطعی که از دلار 18 تا 1۹ 
هزار تومانی به 13 تا 1۴ هزار تومان کاهش 
یافت، قیمت مســکن که پیش از آن به دلیل 
افزایش نرخ دلار رشــد داشت، به قیمت های 

سابق بازنگشت.
*  مسئولان بخش مسکن سیگنال غلط 

به مردم ندهند
  به گزارش مهر، 

وی بــا 

اشاره 

به شنیده شــدن خبرهای خوبی از مذاکرات 
بین المللی و کاهــش قیمت دلار در روزهای 
اخیر، بیان کرد: مســئولان ســیگنال غلط به 
مردم ندهند و مانند آبان ماه سال گذشته اعلام 
نکنند که مردم خانه نخرند و قرار است ارزان 
شود؛ این شعارها نه پشتوانه علمی دارد و نه 
سابقه تاریخی در بازار مسکن؛ این سیگنال ها 
جز اینکه به بازار مســکن لطمه بزند و سبب 
فشرده شــدن فنر قیمت ها شود تا یک جایی 
ناگهانی بپرد، هیــچ اثر دیگر ندارد و عملًا به 
تعمیق رکود بازار مسکن و تعطیلی 
معامــلات مســکن و 
شــدید  کاهش 
ش  د گــر
لــی  ما
ر  د

بخش 
مســکن 

می انجامد.
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گروه خبر// دبیر ستاد علم و فناوری شورای عالی انقلاب 
فرهنگی با تاکید بر اینکه ســهمیه های کنکور حذف نه؛ 
ولی ساماندهی می شوند، خاطرنشان کرد: در حال حاضر 
۲۶ ســهمیه فعال در کنکور داریم که بعضا تعدادی از این 

سهمیه ها با هم متناقض هستند و نیازمند ساماندهی. 
   دکتر منصور کبگانیان در حاشیه یک صد و پنجاه و نهمین 
جلسه شورای ستاد راهبری نقشه جامع علمی کشور در جمع 
خبرنگاران با تاکید بر اینکه این جلســه درباره سهمیه های 
پذیــرش آزمون سراســری بود، گفت: در مــاده 7 مصوبه 
سیاست ها و ضوابط سنجش و پذیرش، به ستاد راهبری نقشه 
جامع علمی کشور تکلیف شد  که طی مدت ۶ ماه سیاست ها و 
سهمیه های کنکور را بررسی و کامل کند.وی با بیان اینکه تمام 
مسئولان مرتبط با بحث سهمیه های کنکور حضور داشتند، 
گفت: موضوع معطوف به ساماندهی سهمیه های کنکور بود، 
نکته ای که به عنوان مقدمه همه تاکید داشتند این بود که طی 
سالیان دراز ما مصوبات متعددی برای سهمیه های مختلف در 
کنکور به اقتضا و اضطرار داشتیم، کمبود فضای دانشگاه ها، 
اقتضائاتی را ایجاد می کرد و لازم بود بعد از گذشت سالیان 
دراز جمع بندی و ساماندهی شــود.دکتر کبگانیان با تاکید 
بر اینکه ســهمیه های کنکور ساماندهی می شوند، نه حذف، 
خاطرنشــان کرد: در حال حاضر ۲۶ سهمیه فعال در کنکور 
داریم که اکثرا مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی یا مجلس 
شورای اسلامی هستند، بعضا تعدادی از این سهمیه ها با هم 
متناقض هســتند یا بعضا از حیز انتفاع خارج شــده و باید 
بازنگری شوند، بنابراین یک بازآرایی در بحث سهمیه ها لازم 
بود، نکته دیگر اینکه عموم مردم چنین خواسته هایی را از ما 
دارند که حقوق عامه رعایت شــود و همه احساس کنند که 
عدالت در حال اجرا شدن است.وی ادامه داد: در این جلسه 
چند مورد دقیق تر بررسی شد، از جمله سهمیه بومی گزینی که 
مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی است و مزایای این سهمیه 
بررسی شد که بر اساس آن امکان افزایش قبولی عزیزانی که 
در مناطق کم برخوردارتر هستند، بیشتر می شود، تاکید شد که 

ماندگاری فارغ التحصیلان در استان خودشان می تواند خوب 
باشــد اما این سهمیه نکات منفی هم دارد که باید ساماندهی 
شود، اول اینکه داوطلبان مناطق کم برخوردارتر شانس قبولی 
در استان ها و دانشگاه های شهرهای برخوردارتر را کمتر دارند، 
آماری که مطرح شد، این بود که این سهمیه به ضرر عزیزان 
مناطق محروم است ضمن اینکه ارتباط بین اقوام و رفت و آمد 
استان ها با این سهمیه کمتر شده است.دبیر ستاد علم و فناوری 
شورای عالی انقلاب فرهنگی با تاکید بر اینکه ایثارگران در 
مواقع مختلف از خودگذشــتگی داشتند و قطعا وظیفه نظام 
حمایت از این افراد است، گفت: در عین حمایت باید مراقب 
باشیم که نکات منفی این سهمیه ها پررنگ نشود.وی گفت: 
مقداری عدم توازن حداقل سطح علمی در سهمیه ایثارگران 
گزارش شده است و قرار شد که بررسی دقیقی در این زمینه 
انجام شود، امروز قرار شد اختلاف رتبه ورودی کنکور برای 
ما مرجع تصمیم گیری نباشد و این هیجان را در طول تحصیل 
بررسی کنیم با توجه به این نکات که چند نفر از این سهمیه 
مشروط و چند نفر ممتاز هستند، ریاست بنیاد شهید نیز امروز 
آمار خوبی دادند که قرار شد در کمیسیون مربوط بررسی شود.

به گفته دکتر کبگانیان برای ایثارگران ۲5 درصد مصوبه خوبی 
در کنکور داریم، برای ایثارگران 5 درصد هم مصوبه خوبی 
داریم اما یک امکان جا به جایی بین این ســهمیه های خالی 
شده گاهی آسیب ایجاد می کند وگرنه تک تک مصوبه ها بد 
نیســتند، ولی مجوزهایی که در برخی زمان ها داده شده باید 
بررسی شود.وی با تاکید بر حمایت ها  برای مناطق محروم و 
ایثارگران گفت: ساماندهی این سهمیه ها به معنای حذف اینها 
نیست.عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: نکته دوم 
مطرح شده در این جلسه پرهیز از ایجاد شکاف علمی زیاد 
بین داوطلبان چه با ســهمیه و چه آزاد بود، در یک کلاس 
دانشگاه وقتی اختلاف سطح علمی بیش از یک مقداری باشد 
آن کلاس نامتوازن می شود، قطعا در ساماندهی باید این مورد 
درنظر گرفته شود.وی با بیان اینکه باید بین جمعیت ثبت نام 
کنندگان و پذیرفته شــدگان  تناسبی رعایت شود، گفت: با 

بحث های مختلفی که صــورت پذیرفت اتفاق نظر بود که با 
سهمیه های کنکور صفر و صدی برخورد نمی شود و سهمیه ها 
سامان دهی می شوند، بررسی ها امروز ارجاع شد به کمیسیون 
 علم و آموزش و ســپس در صحن شــورا مطرح می شود. 
ایده آل این است که عزیزان توانمندسازی و حمایت شوند.دکتر 
کبگانیان با تاکید بر اینکه همه سهمیه های مصوب در شورای 
عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شورای اسلامی زمان دار باید 
شوند، گفت: سهمیه زلزله در فلان منطقه طبیعی است که تا 
چند ســال محدود باید رعایت می شد ما در شورای عالی 
انقلاب فرهنگی این موضوع را رعایت کرده بودیم اما برخی 
زمان نگذاشته بودند.وی تاکید کرد که ساماندهی سهمیه های 
کنکور مربوط به کنکور 1۴01 نیســت و تغییر در سهمیه ها 
شاید به سال های 1۴0۲ یا 1۴03 برسد.به گزارش ایسنا،  دبیر 
ستاد علم و فناوری شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به 
ترسیم خطوط راهنما برای ساماندهی سهمیه ها در این جلسه، 
خاطرنشان کرد: تجمیع و بهینه سازی سهمیه های متنوع و متعدد 
و بعضا متناقض در جهت تقویت ملاک های علمی سنجش، 
ایجاد توازن و تعادل در توان علمــی ورودی های آموزش 
عالی،  برقراری عدالت آموزشی با توزیع عادلانه فرصت ها 
و امکانات تحصیل و تحقیــق در آموزش عالی، حمایت از 
مناطق کمتر برخوردار با تخصیص هدفمند ظرفیت و سهمیه، 
حمایت از جوانان با وضعیت علمی مناسب با تعیین حدنصاب 
نمره علمی قابل قبول، ایجاد تلفیق فرهنگ ها و همدلی بین 
اقوام مختلف، ایجاد رقابت ســالم بین داوطلبان و افزایش 
احساس رضایت در آنها و ایجاد امید به اصلاح و بهبود قوانین 
و مقررات در افکار عمومی خطوط راهنما برای ساماندهی 

سهمیه های کنکور هستند.

دبیر ستاد علم و فناوری شورای عالی انقلاب فرهنگی  :

سهمیه های کنکور حذف نمی شوند 

پیش بینی بازار مسکن در 1۴۰1؛  

توافق، حباب قیمت مسکن را می ترکاند!


